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Nio 34.

Ank. till Kikärt, kansli den 28 april 1904, kl. 3 e. m.

Betänkande, i anledning af väckt motion om skrifvelse till Kungi.
Maj:t angående utredning, huru brännvinsbränningen må 
i större grad än för närvarande blifva en binäring till 
jordbruket m. m.

(2:a A.)

I en inom Andra Kammaren af herrar N. Jönsson i Gammalstorp 
och G. J. Jakobson väckt motion, n:o 140, har förslag framställts,

»att Riksdagen måtte besluta, att en skrifvelse till Kungl. Maj:t af- 
låtes med hemställan, det Kungl. Maj:t behagade låta utreda, huru den 
svenska brännvinslagstiftningen kan ändras, för att brännvinsbränningen 
skall kunna blifva mera, än den nu är, en binäring till jordbruket och 
befordra dettas samt särskildt potatisodlingens höjande och tillgodogörande, 
äfvensom huru spriten skall kunna med fördel få en vidsträcktare an
vändning för tekniskt bruk, samt med anledning af förutnämnda utred
ning inkomma med proposition till nästkommande års Riksdag med för
slag dels till ändring af nu gällande beskattning af brännvin och dels till 
andra nödiga stadganden.»

Till stöd för berörda förslag åberopa motionärerna följande motivering: 
»I ett rationellt och lönande åkerbruk intager rotfruktsodlingen en 

framstående plats, såväl därför att rotfrukterna i jämförelse med andra 
odlade växter gifva en stor skördemassa, som att de höja jordens bördig
het, på samma gång en väl ordnad rotfruktsodling är ett medel för höj
ning af jordbruket i allmänhet.
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Bland rotfrukterna är i stort sedt potatisen den i vårt land all
männast odlade och. den som har den största betydelsen icke minst därför, 
att den kan odlas och gifva rika skördar på jord, som föga lämpar sig 
för flera andra bland våra kulturväxter. Därför är en utsträckt potatis
odling och fördelaktig afsättning af den skördade potatisen en grundval 
och ett villkor för en lönande jordbruksekonomi. I Tyskland, där för
hållandena i mycket likna våra, har man länge insett detta. Genom ett 
energiskt arbete hafva där potatisskördarna under de senaste tjugu åren 
i betydande grad höjts både till kvantitet och kvalitet, såsom framgår af 
nedanstående tabell:
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År potatisodling 
pr har *)

Potatisskörd, ton

total pr har

1881 25 491,022 9.2
1886 ........................................ 26,143,229 8.6

1891......................................... 2,992,766 18,568,379 6.4

1896......................................... 3,062,790 29,278,132 9.6

1901......................................... 3,318,832 48,687,262 14.4

Arealen har, som synes, endast obetydligt ökats, men är det genom 
en bättre kultur och val af mera gifvande sorter, som skörden pr hektar 
höjts; samtidigt har stärkelsehalten ock ökats från 12 till 18 och 20 samt 
ända till 25 procent.

Om man åter ser på den svenska potatisodlingen, så visar den sig 
under samma tid stå på ungefär samma ståndpunkt.

År Potatisodling 
pr har*)

Potatisskörd, ton

total pr har

1881......................................... 154,978 1,295,059 8.3
1886......................................... 160,676 1,178,126 7.2
1891......................................... 156,496 1,225,686 7.8
1896......................................... 157,700 1,589,232 10.1
1901......................................... 154,603 1,076,203 6.3

') Siffrorna i denna kolumn! angifva arealen af den med potatis odlade jorden.
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Stärkelsehalten har föga beaktats, och har den i allmänhet varit föga 
tillfredsställande.

Orsaken är, att potatisodlarne ej följt med sin tid och tillgodogjort 
sig de lärdomar, som kunnat hämtas från Tyskland.

På sista åren har emellertid intresset för en rationellare potatis
kultur äfven här spridt sig, och hafva med stöd af staten, hushållnings
sällskap och enskilde väl ordnade odlingsförsök börjat utföras, hvarigenom 
man kan hoppas, att inom en snar framtid de svenska potisskördarna 
skola visa gynnsammare siffror och blifva af värdefullare beskaffenhet.

Samtidigt med arbetet att höja potatiskulturen i Tyskland har man 
där sträfvat efter att på ett fördelaktigt sätt tillgodogöra sig skördarna.

Därvid spelar sprittillverkningen en framstående roll, och har den 
hufvudsakligen till mål att arbeta för jordbrukets höjning, och stödes den 
därvid af lagstiftningen, som afser att så mycket som möjligt bibehålla 
brännvinsbränningen såsom en binäring åt jordbruket och att gynna be
arbetningen af potatis, som kan i stor mängd produceras inom landet, 
framför bränning af spannmål, som måste importeras, då ej tillräckligt 
för befolkningens behof däraf kan produceras.

I den tyska brännvinslagstiftningen skiljes mellan jordbruks-, mate
rials- och fabriksbrännerier, och är det förstnämnda slaget, med mindre 
än 1,000 till 5,000 liter absolut alkohol årlig tillverkning, stadt i jämn 
tillväxt, då däremot de stora spritfabrikerna minskas, så att det nu blott 
finnes ett trettiotal med större tillverkning än 400,000 liter och om
kring 90, som hafva en årlig tillverkning af mer än 5,000 liter absolut 
alkohol. Det förtjänar äfven nämnas, att ojämförligt den största sprit
mängden, 81 procent, beredes af potatis samt blott 15 procent af spann
mål och återstoden af andra materialier.

Lagstiftningen gynnar på flera sätt de mindre bränneriema, då man 
i Tyskland vill, att brännvinsbränningen ej skall vara en storindustri, 
som ligger i händerna på affärsmän och kapitalister, utan en binäring 
till jordbruket, så att vid ett bränneri skola bearbetas produkter, som den 
egendom lämnar, hvarå det är beläget, samt att bränneriets affallsproduk- 
ter där skola tillgodogöras.

På senare tiden hafva äfven uppstått andelsbrännerier, som ägas af 
närboende mindre jordbrukare och som äro likställda med egendoms- 
brännerierna.

Sedan 1888 har mängden tillverkad sprit ökats från 305 till 406 
miljoner liter absolut ren alkohol, och hafva, i samma mån som potatis-



skördarna och i förening därmed sprittillverkningen ökades, uppstått 
svårigheter att afsälja den tillverkade varan.

Sprittillverkningen är emellertid i Tyskland som i de flesta länder 
högt beskattad för att fördyra den sprit, som förbrukas i form af olika 
njutningsmedel. Staten uppmuntrar sålunda ej sprittillverkningen för att 
öka förbrukningen af sprit såsom dryck, utan för användning till olika 
tekniska bruk, hvarför genom lagen af 24 juni 1887 all därtill använd 
sprit är skattefri liksom den sprit, som exporteras, men har genom be
stämmelser i lagen 17 juni 1895 möjlighet heredts till en extra premie- 
ring för denaturering och export, så att restitutionen kan ske med högre 
belopp än den af bränneriet erlagda skatten.

Genom en kompakt sammanslutning af de tyska brännvinsfabrikanterna 
har det blifvit en möjlighet för dem att på ett efterföljansvärdt sätt ordna 
sprithandeln samt arbeta för finnandet af nya sätt för spritens använd
ning. Arbetet har resulterat i spritens användning för frambringande af 
värme, ljus samt kraft, och användas i Tyskland i allt vidare kretsar 
och i stor mängd kokapparater, från små spritkök till stora kokspisar, 
lampor af alla slag för inre och yttre belysning samt fasta och flyttbara 
motorer — bland annat automobiler af olika slag.

För att möjliggöra ofvannämnda användning, så att spriten kan upp
taga konkurrensen med andra brännämnen, säljer förut omtalade samman
slutning denaturerad sprit delvis under tillverkningskostnaderna, men 
tager ersättning genom högre pris på dryckessprit.

I Tyskland hafva resultaten varit lysande af de arbeten, som utförts 
för höjande af potatisskördarna och för användningen för tekniskt bruk 
af den sprit, som tillverkats af den skördade potatisen. Den mängd sprit, 
som denaturerats för tekniska behof, har från 1888 till 1901 stigit från 
38,8 till 112,i miljoner liter absolut ren alkohol eller under samma tid 
från 12,7 till 27,6 procent af all i Tyskland tillverkad sprit.

Af de lärdomar och exempel, som kunna hämtas från Tyskland med 
afseende på potatisodlingens höjande och spritens användning för tekniska 
bruk, böra vi ej försumma att draga gagn och på så sätt höja vår moder
näring.

Om fullt tillfredsställande resultat skola kunna erhållas genom de 
arbeten, som nu börjats, att höja den svenska potatisodlingen, måste 
samtidigt brännvinslagstiftningen ändras så, att sprit i större utsträckning 
kan tillverkas, men ej vid stora spritfabriker, belägna i kuststäderna, 
utan vid mindre brännerier, spridda öfverallt på landsbygden i de trakter,
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tiar potatis med fördel kan odlas, och där närboende jordbrukares potatis
skördar kunna förädlas och atfallsprodukterna återgå till utfodring af hus
djuren. Genom att beskatta det brännvin högre, som tillverkas vid de stora 
spritfabrikerna, och lägre vid småbrännerierna, på sätt som sker i Tysk
land, kan anläggandet af det senare slaget, som är att betrakta såsom en 
naturlig binäring till jordbruket, gynnas.

Men målet med sprittillverkningen får ej vara att öka den sprit
mängd, som användes till dryck och njutningsmedel, utan en vara, som 
denaturerad afsättes för tekniska bruk. Genom böjd skatt på dryckes- 
spriten kunna medel erhållas för att användas till fri denaturering och 
premiering af sådan sprit, som denaturerats, för att sådan skall kunna 
säljas till lägre pris.

Den denaturerade spriten har eu mångsidig användning vid fabrika
tion af ättika, polityr, fernissor m. m., hvaraf mycket nu importeras, 
som skulle kunna tillverkas vid svenska fabriker och höja vårt lands 
industri. Men den kan äfven med fördel användas för frambringandet 
af värme, ljus och kraft, tack vare det energiska arbete, som under de 
sista åren utförts i Tyskland, och böra vi äfven sträfva efter att för 
nämnda ändamål använda inom landet frambringad vara samt här behålla 
våra penningar i stället för att sända dem till utlandet för att köpa och im
portera varor. Genom att göra detta kan vår handelsbalans förbättras och 
industrien höjas, då den får tillfälle förfärdiga en mängd nya alster.

I sin till Kung! Maj:t afgifna berättelse från en resa till Tyskland 
för studerande af spritindustriens ställning yttrar ingenjör G. Dillner, 
stödd på teoretiska beräkningar, att ingen utsikt finnes att kunna ändra 
spritförhållandena så, att sprit här med fördel skall kunna användas som 
värme och ljuskälla. Han erkänner emellertid, att spriten äger åtskilliga 
bestämda företräden framför öfriga bränslen, samt att sänkning af priset 
på denaturerad sprit skulle medföra en betydligt ökad användning åt 
denna vara, samt att priset bör betydligt kunna reduceras.

Om spritens användning till förutnämnda ändamål icke vore eko
nomisk och på andra sätt fördelaktig, så kan man vara alldeles förvissad 
om, att de praktiskt anlagda och beräknande tyskarne ej i oupphörligt 
stigande grad skulle begagna sig af sprit för frambringande af värme, 
ljus och kraft.»

Under äldre tider var rätten att i vårt land tillverka brännvin genom 
lagstiftningen fästad vid jorden, hvilken riktning inom lagstiftningen hade
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sitt stöd i den sedan gammalt häfdvunna uppfattningen, att brännvins
bränningen skulle vara nyttig eller till och med nödvändig för jordbruket. 
Vid den af 1853—54 års Riksdag vidtagna stora reformen af brännvins- 
lagstiftningen, hvarigenom husbehofsbränningen afskaffades och grunden 
lades till den nuvarande lagstiftningen i ämnet, kom emellertid berörda 
uppfattning icke längre till heders. Det särskilda utskott, som vid nämnda 
riksdag hade frågan om villkoren för brännvinstillverkning till behandling, 
uttalade tvärtom, att en rättvis och klok lagstiftning om brännvin sväsen
det enligt utskottets öfvertygelse icke kunde utgå från några andra grund
satser, än som gälla för fabriksrörelse i allmänhet.

Utvecklingen af brännerirörelsen har sedan dess äfven gått i den 
riktning, att nämnda rörelse numera i ganska afsevärd omfattning är föremål 
för storindustri och synes tendera att än mera blifva det. Dessa förhållanden 
belysas af följande från finansdepartementets kontroll- och justerings- 
byrå erhållna tabell, utvisande för tillverkningsåren 1892/93—1902/03 
antalet brännvinsbrännerier och deras gruppering med hänsyn till det år
liga tillverkningsbeloppet.

6 Bevillningsutskottets Betänkande N:o 34.

T i 1 v e r kling s b e 1 c P P e t

B
B.
►1

Oi
©
©©
©

1

H-i
©©
©©
©

I

Öl
©
"o
©©

1

to
©©
©©©

CO
©
©
©©©

o*.©
JD
'©©©

1

Oi©©
©©©

O:
<O

U1
Cn
O

i—1 
©
©
©©©

Öl to© CO
© ©

Öl
© ©

©
©
© B

BpOO '©©©

o
©©©

©
©©©

©
©©©

©
©
©
©

©
©©©

©©©
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1894—1895 .................... 10 19 19 9 18 28 12 5 7 127
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1897—1898 .................... 13 11 9 11 24 27 17 7 7 126
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1900—1901 .................... 4 7 11 10 24 22 25 12 12 127

1901—1902 .................... 4 12 9 12 20 21 29 10 18 135

1902—1903 .................... 16 12 17 14 27 23 17 7 9 136
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Sådana förhållandena nu äro, kan brännvinsbränningen knappt sägas 
längre vara en binäring till jordbruket i vidare män än att brännerierna 
fortfarande bearbeta jordbruksprodukter och att affall från bränningen 
kommer till användning såsom kreatursfoder. Under senare tider hafva 
emellertid vid flera tillfällen skilda förslag framställts om vidtagande af 
åtgärder för att återskänka jordbruksnäringen det stöd, hvaraf densamma 
förr kommit i åtnjutande från brännvinsbränningen. I berörda syfte 
hafva äfven vissa reformer blifvit vidtagna, i hvilket hänseende ut
skottet vill erinra om 1903 års Kiksdags beslut att för brännvin, till- 
verkadt vid bränneri under tid, då majs eller utländsk potatis där använ
des för brännvinstillverkning, skall utgöras eu särskild afgift af 5 öre för 
hvarje liter.

Motionärerna hafva såsom föremål för den begärda utredningen sär
skilt framhållit potatisodlingens höjande och tillgodogörande. Att på 
detta område åtskilligt bör kunna uträttas lärer vara obestridligt, ej mindre 
i fråga om ökning af potatisodlingen inom större delen af vårt land än 
äfven med afseende å potatiskulturens höjande i kvalitativt hänseende. 
Med beaktande af betydelsen för den svenska jordbruksnäringen af en 
mera rationell potatis- och foderväxtodling har också innevarande Riksdag 
på extra stat för år 1905 beviljat Sveriges utsädesförening ett anslag å 
25,000 kronor såsom bidrag till uppehållande af föreningens praktiskt 
vetenskapliga verksamhet, i hvilken skall ingå jämväl inhemsk förädling 
af potatis.

Utskottet har emellertid icke funnit tillräckliga skäl vara af motio
närerna anförda eller i öfrigt förefinnas för att nu tillstyrka den ifråga
satta utredningen.

Motionärerna hafva till stöd för sitt förslag hufvudsakligen hänvisat 
till de åtgärder, som i Tyskland vidtagits för potatisodlingens höjande 
och spritens användning för tekniskt bruk. Spritindustrien i Tyskland 
har under år 1902 varit föremål för studier af två på svenska statens 
bekostnad utsända sakkunnige, sekreteraren hos landtbruksakademien, pro
fessorn H. Juhlin-Dannfelt och ingenjören G. Dillner. I deras till Kungl. 
Maj:t afgifna reseberättelse, som jämväl af motionärerna omnämnts, yttra 
nämnda sakkunnige, bland annat, att det torde med rätt stor visshet 
kunna sägas, att en reglering af brännerihandteringen till landthushåll- 
ningens och särskilt det mindre jordbrukets fördel genom beskattnings- 
lagstiftningen, såsom skett i Tyskland, vore ganska vansklig, och om det 
ock till en början lyckades att på detta sätt hålla priset på brännvinet



uppe, blefve gärna en följd, att produktionen ökades, hvarför en preraiering 
af vissa kategorier af brännerier, såsom i Tyskland, svårligen blefve annat 
än ett palliativ, hvaraf dosen med korta mellantider måste ökas.

Beträffande frågan om spritens användande för tekniskt bruk utlåta 
sig de sakkunnige, att i Sverige skulle helt visst hvarje åtgärd, som fram
kallade en ökning af spritproduktionen, vara ganska betänklig, enär, då 
man ej kunde eller borde räkna på en ökad förbrukning af brännvin till 
dryck, och export ju vore omöjlig, det uppkomna öfverskottet svårligen 
kunde, såsom skett i Tyskland, komma att förbrukas såsom denaturerad 
sprit. Denna kunde nämligen, enligt af de sakkunnige framvisade resultat, 
ej såsom brännmaterial i stort täfla med andra för sådant ändamål an
vända varor och särskildt ej med petroleum, utan att värdeförhållandet 
dem emellan förändrades i en grad, som vore omöjlig, vare sig föränd
ringen skulle ske genom nedsättning i priset på sprit eller konstlad höj
ning i priset på petroleum.

Bemälde sakkunnige yttra slutligen i denna fråga, att ett studium 
af Tysklands bränneriväsen syntes lämna blott ringa vägledning för någon 
grundlig förändring af den svenska brännerihandteringen till vår landt- 
hushållnings fördel, hvaremot de tyska jordbrukarnes föredöme visade, att 
en afsevärd vinst för jordbruket kunde åstadkommas genom förbättring af 
råvaran potatis.

Besultatet af den undersökning af nu ifrågavarande spörsmål, som 
redan föreligger, gifver sålunda icke något stöd åt förhoppningen att för 
närvarande kunna utan konstlade medel ernå en allmännare användning 
af sprit till tekniskt bruk, särskildt såsom bränsle.

I anledning häraf och under åberopande af hvad utskottet jämväl i 
öfrigt anfört, hemställer utskottet,

att förevarande motion om skrifvelse till Kungl. 
Maj:t angående utredning, huru brännvinsbränningen 
må i större grad än för närvarande blifva en binäring 
till jordbruket med mera icke måtte till någon Riks
dagens åtgärd föranleda.

Stockholm den 26 april 1904.
På bevillningsutskottets vägnar:
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Reservation

af herr friherre Kling spor, som anfört:

»Om den reform i brännvinslagstiftningen, som genomfördes vid 
1853—54 års riksdag, kan anses vara fördelaktig, synes tvifvelaktigt. 
I stället för att vara en binäring till jordbruket förvandlades brännvins
tillverkningen till en fabriksrörelse, där kapitalet i stället för jordbruket 
skördar vinsten.

Äfven om husbehofsbränningen på goda skäl borttogs, borde det dock 
ordnats så, att jordbruksbrännerier med en tillverkning af 50,000 liters 
eller större tillverkning kunnat med fördel arbeta. Om man ser på den 
i utskottsbetänkandet införda tabellen, så synes där, att samtidigt med 
att de mindre brännerierna under den uppgifna tioårsperioden minskats, 
hafva de stora spritfabrikerna ökats, och är det nu gifven sak, att af
fart på så sätt icke kan återgå till jordbruket annat än på ett färre 
antal platser och ej komma jordbruket mera allmänt till godo.

Att på sista tiden mycket gjorts för höjandet af potatisodlingen er
kännes, men är det ej nog med att odlingen af nämnda rotfrukt föres 
framåt, utan måste man ock tänka på, att, när skördarna kvantitativt och 
kvalitativt ökats på ett sätt, som man bör hoppas snart kunna ske, det 
äfven skall beredas afsättning för den producerade potatisen. Därtill bi
drager i viss mån Riksdagens förra året fattade beslut, att en särskild 
afgift af 5 öre för hvarje liter påföres brännvin, tillverkadt af utländsk 
potatis.

Men när den tid kommer, hvilken man bör hoppas ej är aflägsen,
Bill. till Riksd. Prof. 1904. 5 Sami. 1 Afd. 28 Höft. 2



då långt mera potatis skördas, än som nu behöfves till brännvinsbränning, 
böra medel finnas för denna afsättning, och är det en känd sak, att 
fördelaktigaste sättet att realisera den potatis, som ej kan säljas till 
människoföda, är att förvandla den till sprit, då de från jorden tagna 
näringsämnena äfven till största delen återgå till jordbruket i form af 
drank.

Har man det då ej ordnadt så, att mera sprit kan tillverkas och att 
denna kan fördelaktigt afsättas på annat sätt än såsom njutningsmedel, 
uppstår öfverproduktion af potatis.

Men då nämnda vara är tungfraktad och affallsprodukterna vid 
brännvinshandteringen endast kunna afsättas i närheten af ett bränneri, 
är tydligt, att mindre sådana böra finnas spridda i landet och ej som nu 
stora spritfabriker ligga förnämligast nära kusterna.

Det är äfven eu gifven sak, att skulle sprit i större mängd dena- 
tureras för att användas för tekniskt bruk och den, som tillverkas vid de 
stora fabrikerna, beskattas högre än den, som tillverkas vid jordbruks- 
brännerier, så skulle i första hand den till dryck mindre lämpliga sprit, 
som tillverkas af melass, äfvensom den sprit, som tillverkas vid pressjäst
fabrikerna, denatureras. Melassbrännvinet kan nu afsättas blott till ett 
pris af cirka 5 öre per liter mindre än potatisbrännvin och skulle därför 
ej kunna bära en högre beskattning. Potatisodlingen och jordbruket 
skulle sålunda hafva stort gagn af nämnda beskattningsåtgärd, då jord- 
bruksbrännerierna finge afsättning för sin bättre vara till högre pris.

I nykterhetens intresse är det ovillkorligen, att dryckesspriten för
dyras och att man arbetar för att spriten i största möjliga grad användes 
för tekniskt bruk.

De af staten för studerandet af sprittillverkningen i Tyskland ut
sända sakkunniga kunna väl ej anses såsom auktoriteter. Det är faktiskt, 
att jordbruket i Tyskland i betydande mån höjts med hjälp af nu gäl
lande brännvinslagstiftning och genom de åtgärder, som vidtagits för att 
befordra spritens användning till frambringande af värme, ljus och kraft, 
samtidigt med att därigenom importen minskats af åtskilliga källor därför. 
Då så är förhållandet i ett närbeläget land, hvars klimat och natur
förhållanden i mycket likna vårt eget, finnas inga skäl, hvarför vi ej här 
skola söka få ändringar i brännvinslagstiftningen, så att sprittillverkningen 
blir mera, än hvad den nu är, och så som den bör vara en binäring till 
jordbruket och att sprit i större utsträckning må kunna användas till 
tekniska bruk.

10 Bevillningsutskottets Betänkande N:o 34.
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På grund af hvad i motionen och här ofvan anförts, får jag vörd
samt hemställa,

att Eiksdagen måtte besluta, att en skrifvelse till 
Kungl. Maj:t aflåtes med hemställan, det Kungl. Maj:t 
behagade låta utreda, huru den svenska brännvins- 
lagstiftningen kan ändras för att brännvinsbränningen 
skall kunna blifva mera, än den nu är, en binäring 
till jordbruket och befordra dettas samt särskildt potatis
odlingens höjande och tillgodogörande, äfvensom huru 
spriten skall kunna med fordel få en vidsträcktare 
användning för tekniskt bruk, samt med anledning 
af förutnämnda utredning inkomma med proposition, så 
snart ske kan, till Eiksdagen med förslag till ändring 
af nu gällande beskattning af brännvin och till andra 
i samband därmed nödiga stadganden.»

Bevillningsutskottets Betänkande N:o 34.

Herrar friherre Trolle och Lindblad hafva begärt få antecknadt, att 
de icke deltagit, den förstnämnde i ärendets slutliga behandling och den 
sistnämnde i behandlingen af detta ärende inom utskottet.


